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29 - Svar på motion - Utveckla Vågbackens 
aktivitetsområde  
Vågbackens aktivitetsområde är precis som Ekesberget i Ekshärad ett viktigt och 
populärt motions- och friluftsområde i kommunen. Från kommunens sida har vi 
regelbunden kontakt med de föreningar som är aktiva inom området. Under de 
senaste åren har vi haft mycket kontakter med skytteklubbarna som dels har flera 
framgångsrika skyttar, dels utvecklat och genomfört flera välbesökta 
arrangemang.  Vikings OK genomför också regelbundet aktiviteter och tävlingar i 
eller nära området. Till detta kommer naturligtvis skötsel och utveckling av de 
spår som finns inom området. Inom det senare finns ett samarbetsavtal med 
skidföreningen. 
En utmaning som motionärerna påtalar i sin motion är markägandet. Större delen 
av området ägs av Stora Enso. Kommunen har under en lång tid fört diskussioner 
med markägaren men vi har hittills inte kunnat nå någon uppgörelse om 
förvärv.  Vi släpper dock inte frågan utan samtalen fortsätter. 
En annan viktig fråga som kommer att påverka Vågbacken och närområdet är 
förslaget till ny sträckning av högspänningsledning in till Hagfors. Detta är 
nödvändigt för att förstärka nätet och möjliggöra industrins omställning. Under 
arbetet med att jobba fram förslag till sträckning har kommunen haft en löpande 
dialog med Ellevio och dess anlitade konsulter. Vi har också haft kontakt med de 
föreningar som är mest verksamma i området för att säkerställa att de fått del av 
de alternativa förslag som tagits fram. Det nu föreslagna alternativet bedöms 
medföra relativt liten påverkan när det är färdigbyggt.  
Vi kan konstatera att mycket av de tankar som motionen är ute efter redan pågår i 
dialogen med föreningarna. Precis som i fallet med Ekesberget förs oftast dessa 
diskussioner med en eller två föreningar åt gången och det kan vara en poäng att 
samla fler för ett gemensamt möte. En skillnad gentemot Ekesberget är att 
föreningarnas verksamhet skiljer sig något mer åt, vilket gör att det också 
rimligen finns olika behov och syn på vad som behöver prioriteras för att 
verksamheten ska kunna utvecklas. Vi upplever dock att föreningarna idag har en 
bra dialog mellan varandra. Ett exempel är att man i samband med arrangemang 
pratar ihop sig för att undvika krockar inom området. Trots olikheterna kan det 
ändå finnas en poäng att göra lite fördjupade diskussioner med föreningarna kring 
deras syn på området och sin verksamhet för att se om det finns några 
gemensamma punkter vi ska lägga mer fokus på. 

Handlingar i ärendet 
Kommunledningsutskottets protokoll, 2024-02-27 § 18 
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Utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse 2024-02-21 
Socialdemokraternas motion - Utveckla Vågbackens aktivitetsområde 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionens punkt 1 anses besvarad samt att punkt 
2 bifalls. 
 
Beslutet skickas till: 
Socialdemokraterna 
Utvecklingschef Lars Sätterberg, lars.satterberg@hagfors.se 
GVA-chef Emil Florell, emil.florell@hagfors.se 
Samhällsbyggnadschef Louise Sjöholm, louise.sjoholm@hagfors.se  
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18 - Svar på motion - Utveckla Vågbackens 
aktivitetsområde  
Vågbackens aktivitetsområde är precis som Ekesberget i Ekshärad ett viktigt och 
populärt motions- och friluftsområde i kommunen. Från kommunens sida har vi 
regelbunden kontakt med de föreningar som är aktiva inom området. Under de 
senaste åren har vi haft mycket kontakter med skytteklubbarna som dels har flera 
framgångsrika skyttar, dels utvecklat och genomfört flera välbesökta 
arrangemang.  Vikings OK genomför också regelbundet aktiviteter och tävlingar i 
eller nära området. Till detta kommer naturligtvis skötsel och utveckling av de 
spår som finns inom området. Inom det senare finns ett samarbetsavtal med 
skidföreningen. 
En utmaning som motionärerna påtalar i sin motion är markägandet. Större delen 
av området ägs av Stora Enso. Kommunen har under en lång tid fört diskussioner 
med markägaren men vi har hittills inte kunnat nå någon uppgörelse om 
förvärv.  Vi släpper dock inte frågan utan samtalen fortsätter. 
En annan viktig fråga som kommer att påverka Vågbacken och närområdet är 
förslaget till ny sträckning av högspänningsledning in till Hagfors. Detta är 
nödvändigt för att förstärka nätet och möjliggöra industrins omställning. Under 
arbetet med att jobba fram förslag till sträckning har kommunen haft en löpande 
dialog med Ellevio och dess anlitade konsulter. Vi har också haft kontakt med de 
föreningar som är mest verksamma i området för att säkerställa att de fått del av 
de alternativa förslag som tagits fram. Det nu föreslagna alternativet bedöms 
medföra relativt liten påverkan när det är färdigbyggt.  
Vi kan konstatera att mycket av de tankar som motionen är ute efter redan pågår i 
dialogen med föreningarna. Precis som i fallet med Ekesberget förs oftast dessa 
diskussioner med en eller två föreningar åt gången och det kan vara en poäng att 
samla fler för ett gemensamt möte. En skillnad gentemot Ekesberget är att 
föreningarnas verksamhet skiljer sig något mer åt, vilket gör att det också 
rimligen finns olika behov och syn på vad som behöver prioriteras för att 
verksamheten ska kunna utvecklas. Vi upplever dock att föreningarna idag har en 
bra dialog mellan varandra. Ett exempel är att man i samband med arrangemang 
pratar ihop sig för att undvika krockar inom området. Trots olikheterna kan det 
ändå finnas en poäng att göra lite fördjupade diskussioner med föreningarna kring 
deras syn på området och sin verksamhet för att se om det finns några 
gemensamma punkter vi ska lägga mer fokus på. 
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Handlingar i ärendet 
Utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse 2024-02-21 
Socialdemokraternas motion - Utveckla Vågbackens aktivitetsområde 

Förslag på sammanträdet 
Tomas Pettersson (S) yrkar på att beslutstexten ska ändras från 
”Kommunfullmäktige beslutar att motionens punkt 1 anses besvarad då 
kommunen löpande diskussioner med den aktuella markägaren samt att 
motionens punkt 2 bifalls, genom att utvecklingsenheten genomför dialoger med 
de aktuella föreningarna kring deras syn på området och sin verksamhet” till 
”Kommunfullmäktige beslutar att motionens punkt 1 anses besvarad samt att 
punkt 2 bifalls”. 

Beslutsgång 
Kommunledningsutskottets ordförande Jens Fischer ställer propositionsordning 
och finner bifall för Tomas Petterssons förslag. 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionens punkt 1 anses besvarad samt att punkt 
2 bifalls. 
Beslutet skickas till: 
Socialdemokraterna 
Utvecklingschef Lars Sätterberg, lars.satterberg@hagfors.se 
GVA-chef Emil Florell, emil.florell@hagfors.se 
Samhällsbyggnadschef Louise Sjöholm, louise.sjoholm@hagfors.se  
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Svar på motion - Utveckla Vågbackens 
aktivitetsområde 

Vågbackens aktivitetsområde är precis som Ekesberget i Ekshärad ett viktigt och 
populärt motions- och friluftsområde i kommunen. Från kommunens sida har vi 
regelbunden kontakt med de föreningar som är aktiva inom området. Under de 
senaste åren har vi haft mycket kontakter med skytteklubbarna som dels har flera 
framgångsrika skyttar, dels utvecklat och genomfört flera välbesökta 
arrangemang.  Vikings OK genomför också regelbundet aktiviteter och tävlingar i 
eller nära området. Till detta kommer naturligtvis skötsel och utveckling av de 
spår som finns inom området. Inom det senare finns ett samarbetsavtal med 
skidföreningen. 
En utmaning som motionärerna påtalar i sin motion är markägandet. Större delen 
av området ägs av Stora Enso. Kommunen har under en lång tid fört diskussioner 
med markägaren men vi har hittills inte kunnat nå någon uppgörelse om förvärv.  
Vi släpper dock inte frågan utan samtalen fortsätter. 
En annan viktig fråga som kommer att påverka Vågbacken och närområdet är 
förslaget till ny sträckning av högspänningsledning in till Hagfors. Detta är 
nödvändigt för att förstärka nätet och möjliggöra industrins omställning. Under 
arbetet med att jobba fram förslag till sträckning har kommunen haft en löpande 
dialog med Ellevio och dess anlitade konsulter. Vi har också haft kontakt med de 
föreningar som är mest verksamma i området för att säkerställa att de fått del av 
de alternativa förslag som tagits fram. Det nu föreslagna alternativet bedöms 
medföra relativt liten påverkan när det är färdigbyggt.  
Vi kan konstatera att mycket av de tankar som motionen är ute efter redan pågår i 
dialogen med föreningarna. Precis som i fallet med Ekesberget förs oftast dessa 
diskussioner med en eller två föreningar åt gången och det kan vara en poäng att 
samla fler för ett gemensamt möte. En skillnad gentemot Ekesberget är att 
föreningarnas verksamhet skiljer sig något mer åt, vilket gör att det också 
rimligen finns olika behov och syn på vad som behöver prioriteras för att 
verksamheten ska kunna utvecklas. Vi upplever dock att föreningarna idag har en 
bra dialog mellan varandra. Ett exempel är att man i samband med arrangemang 
pratar ihop sig för att undvika krockar inom området. Trots olikheterna kan det 
ändå finnas en poäng att göra lite fördjupade diskussioner med föreningarna kring 
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deras syn på området och sin verksamhet för att se om det finns några 
gemensamma punkter vi ska lägga mer fokus på. 

Handlingar i ärendet 
Utvecklingsenhetens skrivelse 2024-02-21 
Socialdemokraternas motion - Utveckla Vågbackens aktivitetsområde 

Förslag till beslut 
Motionens punkt 1 anses besvarad då kommunen löpande för diskussioner med 
den aktuella markägaren. 
 
Motionens punkt 2 bifalls, genom att utvecklingsenheten genomför dialoger med 
de aktuella föreningarna kring deras syn på området och sin verksamhet. 
 

 

Lars Sätterberg   
Utvecklingschef   
 
Beslutet skickas till: 
Socialdemokraterna 
Utvecklingschef Lars Sätterberg, lars.satterberg@hagfors.se 
GVA-chef Emil Florell, emil.florell@hagfors.se 
Samhällsbyggnadschef Louise Sjöholm, louise.sjoholm@hagfors.se 

mailto:lars.satterberg@hagfors.se
mailto:emil.florell@hagfors.se
mailto:louise.sjoholm@hagfors.se


Motion från Socialdemokraterna 
Utveckla Vågbackens aktivitetsområde 
  
  
Området Vågbacken är ett mycket populärt och välbesökt område i kommunen både för 
motion, rekreation och professionellt idrottande. 
 
I södra delen av området finns ett mycket uppskattat utegym och det är också startpunkten 
för de frekvent använt motionsspåren. Motionsspåren rör sig över ett större område och 
oavsett tid på dygnet så kan man som regel se utövare röra sig i området. 
I nordvästra delen finns ett skjutbaneområde, två föreningar bedriver en året runt 
verksamhet på platsen. De båda föreningarna omfattar ca 350 aktiva skyttar och årligen 
skjuts nationella och internationella tävlingar på banorna. Även landslagstest och SM avgörs 
på banorna. Till detta kan läggas att Vikings orienteringsklubb och Hagfors skidförening 
verkar i området. 
 
Det ligger idag ett avverkningsbeslut från markägaren på delar av området, vilket oroar både 
oss och delar av det verksamma föreningslivet.  
En eventuell avverkning skulle kunna få stora negativa konsekvenser, både för skyttar, 
orientering och motionärer.  
För skyttet har skogen som står där idag mycket viktiga funktioner, den är ljudabsorberande 
mot närmaste grannar. Många skjutbanor i Sverige har fått upphöra eller kraftigt reducera 
sin verksamhet pga buller, det skulle absolut kunna bli en verklighet även på Vågbacken om 
inte skogen skyddas från avverkning. För en majoritet av skyttesporterna som bedrivs på 
området fungerar även skogen som en kontrast, banorna är kända i Sverige just för sin 
fantastiska bakgrund som gör att många höga resultat skjuts just på dessa banor. Här har vi 
något unikt för Hagfors som bör värnas och utvecklas. 
En avverkning skulle även innebära att motionsspåren i området kraftigt skulle reduceras 
pga effekterna från de maskinerna som genomför avverkningen. Både väder och 
trivselskydd försvinner. 
 
Vi socialdemokrater tycker att området Vågbacken har en enorm potential och vill ha en 
utveckling av hela området och för att genomföra det är en grundförutsättning att vi har 
rådighet över marken. 
Exakt hur området ska utvecklas bör ske i samförstånd med framförallt föreningar som 
verkar i området, men även andra frekventa användare. 

  
Utifrån ovanstående föreslår vi socialdemokrater: 
 
Att kommunen ser på möjligheten att köpa eller byta till sig marken i området 
 
Att kommunen tillsätter en arbetsgrupp där bland andra i området verksamma föreningar 
erbjuds att delta, för att jobba fram en plan för områdets utveckling. 
 
  
Erik Fröjel 
Åsa Johansson
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